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Ostatnia w tym roku sesja Rady Miejskiej w Mordach w dniu 30 grudnia  2013 poświęcona była
w znacznej mierze planom i uchwaleniu budżetu na rok 2014.

  

Gmina Mordy od 3 lat, czyli od początku tej kadencji , boryka się z dużym zadłużeniem
spowodowanym głównie przez  wielką inwestycję zrealizowaną pod koniec poprzedniej kadencji
rady. Zaciągnięto wtedy znaczne kredyty na budowę ujęcia wody w Czepielinie. Ówczesne
władze miały nadzieję na dofinansowanie  tej inwestycji z funduszy Urzędu Marszałkowskiego.
Niestety z obiecanych funduszy nic nie wyszło i gmina wpadła w ponad 40% zadłużenie.
Obecny samorząd gminy z burmistrzem sukcesywnie to zadłużenie zmniejsza. Odbywa się to
jednak głownie kosztem inwestycji. Co prawda burmistrz ma nadal nadzieję, że obiecywane
pieniądze zasilą kiedyś  kasę gminy. Być może – jak to stwierdził na  sesji – nastąpi to już 
wkrótce. Niemniej kolejny już  budżet  uwarunkowany koniecznością spłat zaciągniętych
pożyczek i kredytów  nie należy do szczególnie proinwestycyjnych.

  

Budżet gminy na 2014 roku przyjęto prawie jednomyślnie przy jednym głosie przeciwnym i
jednym wstrzymującym. Planowane dochody mają wynieść  ponad 15 mln zł. Wydatki zamkną
się natomiast kwotą  o ok. 230 tys. wyższą niż dochody. Ten deficyt budżetowy będzie pokryty
kredytami. .  Największą część budżetu gminy pochłania oświata – 48% oraz opieka społeczna.
Zaplanowano również inwestycje wśród których najważniejsze to: dalsza budowa
indywidualnych przydomowych oczyszczalni ścieków, modernizacja drogi dojazdowej w
miejscowości Pióry Wielkie, wymiana dachu na budynku gimnazjum w Mordach

  

Rada Miejska uchwaliła również Wieloletnią Prognozę Finansową - kolejny niezwykle ważny
dokument. Podczas poniedziałkowej sesji radni przyjęli też jedenaście innych uchwał. Między
innymi  przyjęto gminne programy profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych,
przeciwdziałania narkomanii, program wspierania rodziny.  Ponadto radni  wyrazili wreszcie
zgodę na sprzedaż budynku po byłej szkole w Ptaszkach  Siedleckiemu Stowarzyszeniu 
Pomocy Osobom z Chorobą Alzheimera. Stowarzyszenie od 17 lat w budynku tym,  po
niezbędnych remontach, prowadzi  Dom Pomocy Społecznej. Przez 14 lat gmina Mordy  nie
pobierała  z tego tytułu żadnych opłat. Ostatecznie po 3 latach opłat za dzierżawę
Stowarzyszenie może na drodze bezprzetargowej nabyć ten budynek z 50% bonifikatą.
Budynek wyceniono  na 302 694 zł.

  

Radni obniżyli place burmistrzowi (pisze o tym niżej) ale również i sobie bowiem „ujęli” 20 zł i od
1 stycznia ich dieta za każde posiedzenie na sesji bądź na komisji będzie wynosić 100 zł.
Zmniejszono również dietę przewodniczącej rady z 800 zł do 672 zł.
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Urozmaiceniem sesji była wizyta reporterów Telewizji Regionalnej Warszawa.

  

  

  Relacje dźwiękowe
      
    1. 1.Otwarcie sesji, ustalenie porządku obrad, przyjęcie protokołu:  

  

{mp3}36_1_2{/mp3}

  

    
    1. 2.Sprawozdanie Burmistrza z prac między sesjami. Dyskusja na sprawozdaniem.
Interpelacje i zapytania radnych:   

  

- sprawozdanie  burmistrza;
 - informacja o rozwiązywaniu problemów komunikacyjnych mieszkańców południowej strony
gminy (rozmowy z PKS Łosice);

  

- informacja burmistrza o lokalnej grupie działania zawiązanej w gminie Zbuczyn;

  

- „Lewiatan” – podłączenie niezgodne z prawem budowlanym  do miejskiej kanalizacji i w
rezultacie odprowadzanie do oczyszczalni wód opadowych . Problem od wielu sesji zgłaszany
przez radnego Danielaka – brak skutecznego rozwiązania. Jak zaznaczył radny gmina do 1 m3 
ścieków dopłaca 1,07 zł. 
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- „Gdzie jest Pani Mecenas?” –  pytanie p. Barbary Hawryluk, która chciała wiedzieć dlaczego
radca prawny gminy nie uczestniczy w sesji mimo, że termin i godzina sesji były planowane
„pod Panią mecenas”;

  

  

{mp3}36_3_4{/mp3}

  

    
    1. 3.Podjęcie uchwał w sprawach:  
    1. a.Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Mordy na lata 2014-2025.

 głosowanie: za – 14 radnych, 1 – wstrzymujący  

  

  

{mp3}36_3a{/mp3}

    
    1. b.Uchwalenie budżetu gminy na 2014 rok  

  

Głosowanie: za – 13 radnych ; 1- przeciw, 1 – wstrzymujący

  

„Niektórym się nie odbiło” – o wydatkach inwestycyjnych – p. Barbara Hawryluk

  

{mp3}36_3b{/mp3}

    
    1. c.Uchwalenie 3-letniego gminnego programu wspierania rodziny na terenie miasta i
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gminy Mordy na lata 2014-2016   

  

Głosowanie:  14 – za; 1- wstrzymująca

  

Coraz więcej obciążeń „spychanych” jest z góry na gminę. Koszty, które ponosi gminę na dzieci
będące w ośrodkach opiekuńczych, wynagrodzenie asystenta rodziny

  

{mp3}36_3c{/mp3}

    
    1. d.Wyrażenie zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości mienia komunalnego
Gminy Mordy zbywanego w trybie bezprzetargowym.   

  

Głosowanie: za- 15

  

Sprawa dotyczy budynku po b. szkole w Ptaszkach zbywanego na rzecz Siedleckiego
Stowarzyszenia Pomocy Osobom z Chorobą Alzheimera.

  

Propozycje bonifikaty zgłoszone przez Burmistrza:

  

- 60% - do zapłaty 121 077,60 zł;

  

- 65% - do zapłaty 105 942,90;

  

- 50% - do zapłaty 151 347 zł
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Propozycja radnego Dmowskiego – bonifikata 40% - w głosowaniu 1 radny za.

  

Za 50 % bonifikatą głosowało 13 radnych, za 60% dwóch radnych

  

{mp3}36_d{/mp3

    
    1. e.W sprawie przyjęcia Miejsko-Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania
Problemów Alkoholowych na 2014 rok   

  

Głosowanie: za- 15

  

Dyskusja o kosztach budowy betonowego stołu do tenisa. Wyjaśnienia p. Teresy Kozioł.

  

{mp3}36_3e{/mp3}

    
    1. f.Przyjęcie Miejsko-Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii na 2014 rok  

  

Głosowanie: za- 15 radnych

  

{mp3}36_3f{/mp3}

    
    1. g.Określenie stawek podatku od środków transportowych na rok 2014.  

  

Głosowanie: za – 15 radnych
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Uchwała podjęta wcześniej ale nadzór wojewody zakwestionował stąd konieczne zmiany –
wyjaśniała p. Skarbnik gminy

  

{mp3}36_3g{/mp3}

    
    1. h.Ustalenie wynagrodzenia Burmistrzowi Miasta i Gminy Mordy.  

  

( tekst wstępny)

  

W trakcie wymiana poglądów między Przewodniczącą Rady a ekipą telewizyjną przybyłą na
sesję.

  

{mp3}36_3h{/mp3}

    
    1. i.Ustalenie wysokości diet dla radnych.  

  

      Głosowanie: za – 15 radnych

  

      {mp3}36_3i{/mp3}

    
    1. j.  

 Ustalenie wysokości diety dla sołtysów za udział w naradach organizowanych przez  
Burmistrza 

    

  

Wysokość diety – 100 zł
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Głosowanie: za- 14 1- wstrzymujący

  

{mp3}36_3j{/mp3}

    
    1. k.Zmiany w sposobie i zakresie od właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie
Miasta i Gminy Mordy i zagospodarowanie tych odpadów.   

  

Głosowanie:

  

Punkt Selektywnego zbierania odpadów będzie świadczył usługi  w czwartki od godziny 9.00 do
13 i soboty od 9.00 do 13.oo.  adres dostępny na stronie internetowej gminy  Mordy (NIESTETY
 NA STRONIE TAKIEJ INFORMACJI NIE MA LUB NIE UMIEM TEJ INFORMACJI ZNLAEŹĆ
– przyp. aut) y, na tablicy ogłoszeń i w sołectwach.

  

{mp3}36_3k{/mp3}

    
    1. l.W sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Mordy na 2013 rok  

  

Głosowanie: za- 15 

  

Środki za złomowane samochody strażackie od dwóch miesięcy nie wpłynęły gmina ma
natomiast tylko faktury.

  

{mp3}36_3l{/mp3}

    
    1. m.W sprawie upoważnienia komisji rewizyjnej do kontroli  
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Głosowanie: za – 15

  

Wyjaśnień udzielał przewodniczący komisji Bartłomiej Dmowski.

  

{mp3}36_3m{/mp3}

  

  

SPRAWY RÓŻNE

  

- przewodnicząca poinformowała o życzeniach świątecznych;

  

- p. Barbara Hawryluk – o wynikach sprzedaży przetargowej urządzeń z b. stacji uzdatniania
wody w Stasinie;

  

-  radny Orzyłowski – kto jest odpowiedzialny za świetlice wiejskie

  

- radny Sławomir Chaciński – o odwodnieniach rowów;

  

- radny Danielak – co jest ze zwrotem środków za stację uzdatniania wody (burmistrz
odpowiada, że są bardzo pomyślne wiadomości w tej sprawie);

  

- p. Zadrożniak – pytanie o konkurs na stanowisko Dyrektora MGOK;
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- p. Barbara Hawryluk – co ze świetlicą w Wojnowie?

  

Odpowiada burmistrz: w Wojnowie były bardzo wysokie rachunki za prąd np. w jednym
miesiącu letnim gmina zapłaciła 600 zł, teraz jest tylko 60 zł,  lokal był czynny 24-godziny na
dobę, wiele skarg od mieszkańców, klucz młodzieży został odebrany, teraz posiada sołtys,
ostatnio było wybite okienko.

  

- radny Orzyłowski – czy straże pobierają dużo prądu?

  

- p. Jarosław Orzylowski – o śmierdzącym rowie  tuż za Mordami przy wyjeździe w stronę
Siedlec. Problem już był zgłaszany ale nic się nie dzieje.

  

- Życzenia  świąteczna 

  

{mp3}36_rozne{/mp3}

  

Podziękowanie sołtysa wsi  Pióry Wielkie p. Tadeusza Głuchowskiego za uwzględnienie w
budżecie remontu drogi w tej wsi.

  

{mp3}36_glu{/mp3}

  

 9 / 9


